
Spørgsmål stillet af Kenneth F. Christensen på BUV 
den 6. juni 2023 vedr. udviklingen i brugen af 
euforiserede stoffer  
 

 

Spørgsmål 
Kenneth F. Christensen (A) spurgte til, om administrationen kan se en 

udvikling i brugen af euforiserende stoffer siden det udarbejdede notat. 

Administrationen udarbejder opdateret notat til det kommende møde. 

 

 

Svar 
Behandlingstilbuddet Pulsen i Hvidovre Ungecenter har en oplevelse af, at 

brugen af euforiserende stoffer i Hvidovre Kommune er nogenlunde stabilt 

fra år til år. Det er f.eks. fortsat primært hash, kokain og alkohol, som ligger 

til grund for de fleste behandlingsforløb i Pulsen. I et længere tidsperspektiv 

er der dog en oplevelse af, at kokain de senere år har vundet mere indpas 

blandt unge med et blandingsmisbrug. En udvikling, som sandsynligvis 

skyldes, at kokain er billigere, stærkere og mere tilgængeligt end tidligere. 

 

Administrationens seneste notat, affødt af et spørgsmål stillet på 

Økonomiudvalgets møde den 23. april 2023, omhandlede specifikt 

kendskabet til unges brug af morfin.  

 

Fra tid til anden kommer medarbejdere i kommunens tilbud i kontakt med 

unge, som har taget morfin. Det er imidlertid ikke noget, som hverken SSP 

eller rusmiddelbehandlerne i Pulsen modtager henvendelser om, hverken 

fra skoler, klubber eller forældre. 

 

Ser vi på antallet af unge, som har et forbrug af euforiserende stoffer, 

herunder morfin, kan det ikke afvises, at det reelle antal er større, end det 

kommunen har kendskab til. Det er derfor et område, hvor der fortsat er 

brug for opsporing og tidlig indsats. Her spiller initiativerne i kommunens 

Rusmiddelhandleplan en central rolle. 
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